
录  音  材  料
（音乐） 这是2016年石家庄市初中毕业班质量检测（一）英语试卷听力部分。听力部分共分两小节。第一节为选择题；第二节为非选择题。两部分分别在卷I和卷II上。做第一节时，先将所选答案画在试卷上，在听力测试结束后，请将答案转涂到答题卡上。


现在是听力试音时间。
W: Excuse me, but could you tell me how to get to the cinema?

M: Which cinema?
W: The Capital Cinema.

M: Oh, it’s a long way from here. You’d better take a bus.

W: Which bus shall I take, then?

M: I think you need to take No. 7.

W: Thanks a lot.

M: You’re welcome.


试音到此结束。

听力部分第一节

第一题：听句子，选出句子中所包含的信息。

下面你将听到五个句子，每个句子读两遍。请你听完句子的第二遍朗读后，从各小题所给出的A、B、C三个选项中，选出包含所听信息的选项。

（每小题前加“嘀”声。每小题之间停顿5秒）

M: Number 1. Thank you very much for lending me your dictionary.

W: Thank you very much for lending me your dictionary.

Number 2. Tom, help me put up the map on the wall.

Number 3. We’re supposed to arrive at a quarter to nine for the meeting.

Number 4. It’s possible for Mary to finish reading the book in two days.

Number 5. Jim got to school on time though he missed the early bus.

第二题：听句子，选出该句的最佳答语。

下面你将听到五个句子，每个句子读两遍。请你听完句子的第二遍朗读后，从各小题所给出的A、B、C三个选项中，选出该句的最佳答语。
（每小题前加“嘀”声。每小题之间停顿5秒）

M: Number 6. Could you give me a hand, please?
W: Could you give me a hand, please?
Number 7. How can you improve your Chinese so much, Jenny?
Number 8. You look much more beautiful in the red dress, Lucy.

Number 9. Enjoy your time on the weekend.
Number 10. Excuse me. Can you tell me the way to the station?
第三题：听对话和问题，选择正确答案。

下面你将听到五组对话和八个问题，每组对话和问题读两遍。请你听完对话和问题的第二遍朗读后，从各小题所给出的A、B、C三个选项中，选出正确答案。
（连续两遍对话后+两遍问题）（每小题前面加“嘀”声。每小题之间停顿7秒）
    请听第一至三组对话，回答第11至13题。

M:Number 11 W: Where are my keys?
 M: Are they in your school bag?
 W: No, only some books and a pen in it. Ah, my keys are here, in my pocket.
M: Question, What is the girl looking for? 
W: What is the girl looking for? 

Number 12 W: Look at the picture. This is my sister Janet.
  M: Oh, She is beautiful with long hair and glasses.
M: Question, Who is Janet?
W: Who is Janet?
Number 13 W: Excuse me. Are you all right?
  M: I’m not sure. My arm hurts.

  W: What happened?
  M: I had a bicycle accident. A woman who was also riding a bike hit me and I fell  

     off my bike.
M: Question, What happened to the man?
W: What happened to the man?
请听第四组对话，回答第14至15题。

M: Hi, Tina. What kind of things do you do in your free time?
W: I’m really interested in watching foreign films. What about you?
M: I like doing anything outdoors, especially camping. And I have some wonderful photos of 
   my camping trips. Would you like to see them?
W: That’d be great. So you must be pretty interested in taking photos then.
M: I’d call it one of my hobbies. Do you know much about photo-taking?
W: Yes, I do. I took quite a few photo-taking classes at university.
（加“嘀”声）M: Question number 14, what does Tina like doing when she’s free?
  W: What does Tina like doing when she’s free?（停顿7秒）
（加“嘀”声）M: Question number 15, where did Tina have photo-taking classes?
  W: Where did Tina have photo-taking classes?（停顿7秒）

请听第五组对话，回答第16至18题。

M: Hi, Lucy. Summer holiday is coming. I want to have a trip but I don’t know where to go?

W: Why don’t you go to Beijing? It is the capital city and has lots of places of interest.
M: I like Beijing but there are always too many tourists.
W: How about Shanghai, John?
M: Oh, I’ve been there twice.
W: What about Kunming? The weather there is always warm.
M: I think it is a good choice. Would you like to go with me?
W: I’d love to, but I have to help my sister with her math.
M: What a pity!
（加“嘀”声）M: Question number 16, where does John decide to go at last?
  W: Where does John decide to go at last?（停顿7秒）
（加“嘀”声）M: Question number 17, what’s the weather like in Kunming?（停顿7秒）



  W: What’s the weather like in Kunming?（停顿7秒）

（加“嘀”声）M: Question number 18, what will Lucy do in the summer holiday?（停顿7秒）



  W: What will Lucy do in the summer holiday?（停顿7秒）
第四题：听短文和问题，选择正确答案。

下面你将听到两篇短文和七个问题，短文和问题读两遍。请你听完短文和问题的第二遍朗读后，根据所听内容，从各小题所给出的A、B、C三个选项中，选出正确答案。

请听第一篇短文，回答第19至21题。（短文连续读两遍，先男，后女）
We usually have a school meeting on Monday morning. Before classes, we get together at the school hall. Usually art clubs show their drawings, music clubs sing songs. Sometimes the movie clubs put on their short plays or several students give talks.

Last week, I got a chance to give a talk. I wrote two pages for the talk. I practiced it again and again and asked my classmates to listen to my talk. At last I did it successfully.
（加“嘀”声）M: Question Number 19. When do the students get together at the school hall?
W: When do the students get together at the school hall?（停顿8秒）
（加“嘀”声）M: Question Number 20. What do the movie clubs do at the meeting?
W: What do the movie clubs do at the meeting?（停顿8秒）
（加“嘀”声）M: Question Number 21. Who listened to the speaker’s talk when he practiced?
W: Who listened to the speaker’s talk when he practiced? （停顿8秒）
请听第二篇短文，回答第 22~25题。

Hello, everyone. I’m Cindy. I’d like to tell you something about my journey. We had a journey to the Science Museum last Saturday. Twenty of my classmates joined the journey. We took some food and drinks with us. Before leaving our teacher told us a lot about safety. After that, we had two hours’ ride to get to the Science Museum. Everyone felt so excited that we talked and laughed all the way. We enjoyed ourselves so much that we didn’t feel tired or hungry. Though it was late when we got home, we felt very happy.
（加“嘀”声）M: Question Number 22. When did they have a journey?

  W: When did they have a journey? （停顿8秒）
（加“嘀”声）M: Question Number 23. What did the head teacher tell them about before leaving?
  W: What did the head teacher tell them about before leaving? （停顿8秒）
（加“嘀”声）M: Question Number 24. How long did it take them to get to the Science Museum?

  W: How long did it take them to get to the Science Museum?（停顿8秒）
（加“嘀”声）M: Question Number 25. How did the students feel after they got home?

  W: How did the students feel after they got home? （停顿8秒）
下面，请同学们打开卷II，让我们稍做放松。
(音乐)请同学们准备好，下面我们开始做听力部分第二节。
听力部分第二节，听短文填空。
下面你将听到一篇短文，短文读两遍。请你听完短文的第二遍朗读后，根据短文的内容和提示，在信息表中相应的横线上填入所缺信息。

Reading newspapers has become an important part of our life. Many people begin their day by reading the newspapers. In this way people learn what is going on in the world. Sometimes, however, they do not have time to read the news carefully, so they just take a quick look at the front page. There are newspapers to meet the needs of every reader. In small towns there are fewer newspapers. In some places the newspapers come out once a week.
（停顿10秒）

听力部分到此结束。预祝同学们取得好成绩。

